
Referat 
KABF Bestyrelsesmøde 20-06-2023 
 
Tilstede: 
Thomas Skall, Egon Christensen, Poul Erik Andersen, Rikke Højer Pedersen, Ole Samuelsen. 
Afbud: 
Kristian Bang Andersen. 
 

 
1. Godkendelse af dagsorden. 

- Dagsordenen blev godkendt. 

 
2. Evaluering af kursus – Slyngedag og medlemsaftner.  

- hvad kan vi gøre bedre, skal vi også holde kursus i 2024. Vil du, Ole fortætte som tovholder på 
kursustilmeldinger, kommunikation til kursister og undervisere, Lokalebooking m.v.) 
-Skal der arrangeres slyngedag for kursister 2024. I år var der bare 5 kursister mødt frem. -
Kassefabrikken fungerede fint, men fremmødet var lidt tyndt. 
-Hvem kører honning til Bybi i juli og august? 

- - Vi bekræftede igen hinanden i at et af forenings hovedformål er at give nye biavlere en god og 
grundig indføring i biavlens mysterier gennem et solidt kursus. Derfor skal vi selvfølgelig også i 2024 
sørge for et kursus. Det er vores indtryk at kursisterne er meget glade for kurset, både den teoretiske 
del og den praktiske del, men vi har en fornemmelse af at man som kursist i højere grad end 
tidligere tænker i retning af at have købt et kursus fremfor et medlemskab af en forening. Måske skal 
vi tænke i retning af at tilpasse kurset til denne nye virkelighed, hvor Youtube og andre 
informationskilder på internettet fortæller om biavl. Vi talte om det var en ide at prøve at afholde et 
møde med fx naboforeningerne og DBF om hvad vi gør fremover. Thomas vil prøve at sætte et 
møde op.  

- Ole meddelte at han vil forlade sin suppleantpost ved næste generalforsamling. Han vil dog gerne 
bistå med etablering af den nye hjemmeside. 

- Egon og Thomas refererede fra slyngedagen for kursister. Der havde været få, men kassefabrikken 
fungerer fint. 

- Thomas kører honning til Bybi. Egon hjælper til i juli og Ole i august. 
 

3. Hjemmesiden. v/Ole 

 Ole m.fl har arbejdet med sagen og fremsendt et statusoplæg den 12. maj 23.  
Hvordan kommer vi videre? 

- Ole har på vegne af en arbejdsgruppe for bestyrelsen fremsendt materiale til mødet om den 
undersøgelse gruppen har gennemført af, hvordan vi kan opdatere vores hjemmeside og tilpasse 
den til en virkelighed med Facebook, medlemsregister hos DBF, behov for nyhedsmails og 
administration af kursustilmeldinger mv. Undersøgelsen indbefatter 2 mulige scenarier - et hvor vi 
knytter os op på den leverandør af hjemmeside, som DBF benytter eller et med et firma, der er 
specialister i løsninger tilpasset foreninger.  

- Rikke havde lavet en lille sammenligning af udgifterne ved de to scenarier. Prisen over en 
femårsperiode ligger for begge muligheders vedkommende i nærheden af 65.000 kr.  

- Da der er tale om løsninger, der i begge tilfælde knytter an til DBFs hjemmesider, blev vi enige om at 
søge at få DBF med på banen. Ole lovede til næste bestyrelsesmøde at lave et notat, der beskriver 
vores ønsker til en lokalforenings-hjemmesides funktioner og de muligheder vi ser for løsninger jf. de 
to tilbud, vi har hentet. 

- Ole gav i øvrigt tilsagn om fortsat – som menigt medlem af foreningen – at ville varetage opgaven 
med den nye hjemmeside. 

 
4. Fælles indsats mod varroa 

Vask af bier – status på projektet. v/Egon og Kristian 
Status på mulige behandlingsmidler. v/ Thomas 
Samtidig behandling – forslag vedlagt. 

- Egon refererede fra de vaske-bi-arrangementer, der har været afholdt. Der er ikke så mange 
deltagere og ikke så mange mider – Der må forventes flere mider senere på sæsonen.  

- Vi er enige om at den fælles anbefaling i KABF skal være:  



Sommerbehandling med myresyre umiddelbart efter honningfratagning i uge 33 eller 34. Hvis der i 
den forbindelse falder mange mider ned, indskydes en ekstra myresyrebehandling i oktober i uge 41 
eller 42. Hvis man af den ene eller anden årsag ikke fik behandlet sine bier i uge 33/34 behandles 
bierne i uge 41 eller 42, Vinterbehandling med oxalsyredrypning uge 52 eller 01. 

- Thomas fortalte lidt om bekendtgørelsen om lægemidler til husdyr, der lige nu er i høring og som 
måske resulterer i at vi kun må behandle bier med godkendte lægemidler.  

 
 

5. Forberedelse af vores generalforsamling tirsdag den 26.9 2023. 
- Bestyrelsesmedlemmer på valg: Egon, Poul Erik, Kristian for 2 år som ordinære 

bestyrelsesmedlemmer, Ole som suppleant for 1 år.   
 - Vedtægtsændringer? Der er ikke noget presserende behov, eller er der? 

- På nær Ole er alle, der er på valg, villige til genvalg. Vi har ikke planer om vedtægtsændringer. 
Lokalet i Hvidovre til generalforsamlingen er bestilt. 

  
 

6. Status på økonomien. (Rikke) 

- Rikke gave en kort status på økonomien, der har det fint p.t. Der er et overskud i forhold til tidligere 
år svarende til den udgift, der har været ved trykningen af Vokstavlen. Det levner fint plads til en 
forventelig merudgift til hjemmeside. 

  
 

7. Vintermøder. Har vi en plan? (er der nogen der vil være tovholder på vinterforedragene?) 
 - Mjødaften 
 - Cremer, pomader og sådan noget.  Vi havde et halvt tilsagn fra Lotte.  

- Vi tilføjede en aften hvor vi hørte om Apimondia i Chile, en honningsmagning, noget om biavlens 
kulturhistorie og evt, noget om biavl i Californien. 

 

8. Status på skolebigårdene. 
 - Skal der skiftes dronninger? 

- Da stort set alle bifamilierne er udskiftet incl. nye dronninger er der ikke behov for nye udover måske 
til aflæggere. Vi aftalte at såvel Poul Erik i Ejby som Egon ved KVL vil forsøge at vise, hvordan man 
lave aflæggere. 

  
 

9. Kommunikation – hvordan skal nyhedsmailsne bruges? 
- Vi skal alle være opmærksomme på emner til nyhedsmailsne og på at give Thomas en hurtig 

tilbagemelding, når han sender udkast rundt til bestyrelsesmedlemmerne. 
 

10. Eventuelt. 
 - Vi har fået ny vægt på KVL (og vejrstation) Hvordan tænder og slukker man? 
 - Bisløjd 2024 

- Familietur? 
- Natturens dag i september? 
- Kan vi sælge honning? 
- Ejby – der mangler at blive lukket for ventilationshullet 

 - Arbejdet med at finde klubhus ….. 

- Vi har instrueret forkert i hvordan der tændes og slukkes for vægten. Det rigtige er: Når der arbejdes 
med stadet på vægten, skal nøglen sættes på kl. 15. Når man er færdig, sættes den igen på kl. 12. 
Egon sætter en lille Dymo-seddel på stadet og bestiller og opsætter et skilt, der fortæller at bigården 
er videoovervåget, materiellet er mærket og at der er etableret alarmer. 

- Poul Erik har søgt om lokaler til bisløjd 2024 – og holdet er klar i gen til næste år! 
- Der bliver ikke arrangeret nogen familietur. 
- ”Naturens dag” er fastsat til søndag den 10. september. Rikke meldte sig som deltager, det samme 

har Viggo og Ulla gjort. Thomas er nok også med. 
- Egon vil røre overskuddet at honning fra slyngedagen med kursisterne og tage lidt fra til naboerne i 

Ejby, vi sælger honningen til Bybi med fl. i forbindelse med at den bliver slynget hos Bybi. 
- Der mangler at blive sat en plade om til den nye ventillationsklap. Poul Erik og Thomas vil se om vi 

ikke kan finde et hulbor på lidt mere end 7,5 cm i diameter. . 


